



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

18 حزيران (يونيو) 2025 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

مجلس النواب المصري يقر خطة التنمية الاقتصادية 2025-2026 - EGYPTIAN HOUSE OF REPRESENTATIVES APPROVES THE 2025-2026 ECONOMIC DEVELOPMENT PLAN

The Egyptian House of Representatives has approved the draft economic and social development plan for the fiscal year 2025-2026.

The plan aims to achieve an economic growth rate of approximately 4.5%, which is considered relatively high compared to the modest rate of 2.4% recorded in 2023-2024. Public investments are projected to amount to EGP 1.16 trillion in the 2025-2026 plan, compared to an expected EGP 1 trillion in 2024-2025. This adjustment is part of a broader effort to rationalize public spending, reduce the burden of public debt—both domestic and foreign—and create broader opportunities for local private sector participation in development efforts.

Private investments are expected to increase to around EGP 1.94 trillion, representing about 63% of total investments, compared to 37% from public investments.

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)



أقرّ مجلس النواب المصري مشروع خطة التنمية الاقتصادية والاجتماعية للعام المالي 2025-2026.

وتستهدف الخطة تحقيق معدل نمو اقتصادي بحدود 4.5 في المئة، والذي يمثل معدلاً مرتفعاً نسبياً قياساً بالمعدل المتواضع الذي سجل 2.4 في المئة عام 2023-2024. وتبلغ نسبة الاستثمارات العامة 1.16 تريليون جنيه بخطة عام 2025-2026، مقابل استثمارات متوقعة عام 2024-2025 بحدود تريليون جنيه، وذلك ترشيحاً للإنفاق العام، وتخفيضاً لأعباء المديونية الناجمة عن خدمة الدين

العام الداخلي والخارجي، وإفساحاً لمجالات أوسع لمشاركات القطاع الخاص المحلي في الجهود التنموية. ومن المتوقع تزايد الاستثمارات الخاصة لتصل إلى نحو 1.94 تريليون جنيه، بنسبة مساهمة نحو 63 في المئة من الإجمالي مقابل 37 في المئة للاستثمارات العامة.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

OIL PRICES CONTINUE TO INCREASE AMID RISING TENSIONS IN THE MIDDLE EAST

Oil prices continued their upward trend in trading on Wednesday, July 18, 2025, driven by escalating tensions in the Middle East. The ongoing aerial conflict between Iran and Israel has raised concerns about potential disruptions to crude oil supplies, particularly through the strategically vital Strait of Hormuz.

Brent crude futures rose by 0.4%, reaching \$76.80 per barrel, while U.S. West Texas Intermediate (WTI) futures increased by around 0.5% to \$75.23 per barrel.

This follows a more than 4% surge in oil prices at the close of Tuesday's session, after U.S. President Donald Trump called on Tehran to offer an "unconditional surrender," coinciding with the sixth day of the Iranian-Israeli conflict.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](#)



أسعار النفط تواصل الصعود مع تصاعد التوتر في الشرق الأوسط

واصلت أسعار النفط ارتفاعها في تعاملات اليوم الأربعاء 18-7-2025، مدفوعة بتصاعد التوترات في الشرق الأوسط. إذ أثار الحرب الجوية المتواصلة بين إيران وإسرائيل مخاوف من تعطل إمدادات الخام، خاصة عبر مضيق هرمز الحيوي.

وارتفعت العقود الآجلة لخام برنت بنسبة 0.4 في المئة لتصل إلى 76.80 دولاراً للبرميل. كما زادت العقود الآجلة لخام غرب تكساس الوسيط الأمريكي بنحو 0.5 في المئة إلى 75.23 دولاراً للبرميل.

وكانت أسعار النفط قد أنهت جلسة أمس الثلاثاء على ارتفاع بأكثر من 4 في المئة بعد أن دعا الرئيس الأمريكي دونالد ترامب طهران إلى "الاستسلام غير المشروط"، بالتزامن مع دخول النزاع الإيراني الإسرائيلي يومه السادس.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](#)

INTERNATIONAL ENERGY AGENCY: GLOBAL OIL DEMAND TO DECLINE IN 2030

The International Energy Agency (IEA) has revealed that global oil demand is expected to decline slightly in 2030, marking the first drop since the COVID-19 pandemic in 2020.

Annual demand growth, which is currently around 700,000 barrels per day for 2025 and 2026, is projected to slow significantly in the coming years, with a modest decline expected in 2030. According to the agency, total demand in 2030 is forecast to reach 105.5 million barrels per day, down slightly from 105.6 million barrels per day in 2029.

Oil demand dropped sharply in 2020 as global lockdown measures were imposed during the pandemic, falling to 91.7 million barrels per day, before gradually rising in subsequent years.

[Source \(Al Khaleej UAE Newspaper, Edited\)](#)



الوكالة الدولية للطاقة: الطلب العالمي على النفط سيتراجع في 2030

كشفت الوكالة الدولية للطاقة، عن أنّ الطلب العالمي على النفط سيتراجع بشكل طفيف في العام 2030 ليسجل أول انخفاض له منذ جائحة كوفيد-19، في العام 2020.

وسيتباطأ نمو الطلب السنوي من نحو 700 ألف برميل يومياً عامي 2025 و2026 إلى مستويات ضئيلة خلال السنوات القليلة المقبلة، مع توقع انخفاض طفيف في 2030. ووفق الوكالة من المتوقع أن يصل إجمالي الطلب في 2030 إلى 105.5 مليون برميل يومياً بانخفاض عن 105.6 مليون برميل في 2029.

وتراجع الطلب على النفط بشكل كبير عام 2020 عندما فرضت دول العالم تدابير إغلاق خلال جائحة كوفيد-19. وانخفض الطلب إلى 91.7 مليون برميل يومياً قبل أن ينمو بثبات في السنوات التالية.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

QATAR RANKS AMONG THE WORLD'S TOP 10 IN 2025 GLOBAL COMPETITIVENESS REPORT

Qatar has secured 9th place globally in the 2025 Global Competitiveness Report issued by the International Institute for Management Development (IMD), marking its first-ever entry into the top 10 list of the world's most competitive economies. This achievement reflects Qatar's strong standing in economic and administrative performance indicators, and highlights the effectiveness of its long-term policies aimed at implementing the Third National Development Strategy and fulfilling the goals of Qatar National Vision 2030.

The Global Competitiveness Report evaluates the performance of 67 economies worldwide using over 330 indicators across four main pillars: economic performance, government efficiency, business efficiency, and infrastructure.

[Source \(Al-Raya Qatari Newspaper, Edited\)](#)



قطر ضمن العشرة النوائل عالمياً في تقرير التنافسية العالمية 2025

كشف المجلس الوطني للتخطيط عن حلول قطر في المركز التاسع عالمياً في تقرير التنافسية العالمية لعام 2025 الصادر عن المعهد الدولي للتنمية الإدارية، لتسجل بذلك دخولها للمرة الأولى ضمن قائمة الدول العشر الأولى في تصنيف التنافسية العالمية.

ويعكس هذا التقدم مكانة قطر الراضية في مؤشرات الأداء الاقتصادي والإداري، ويؤكد فعالية السياسات بعيدة المدى التي تنتهجها في سبيل تنفيذ استراتيجية التنمية الوطنية الثالثة وتحقيق رؤية قطر الوطنية 2030.

ويعتمد تقرير التنافسية العالمية على تقييم أداء 67 اقتصاداً حول العالم عبر أكثر من 330 مؤشراً تغطي أربعة محاور رئيسية هي: الأداء الاقتصادي، والكفاءة الحكومية، وكفاءة بيئة الأعمال، والبنية التحتية.

[المصدر \(صحيفة الراية القطرية، بتصرف\)](#)

ITALY'S PUBLIC DEBT REACHES €3.0635 TRILLION

Italy's central bank has revealed that the country's public debt reached a new record high of €3.0635 trillion in April, marking an increase of €30.1 billion compared to the previous month.

The central bank noted that the share of public debt held by foreign entities rose from 31.9% to 32.4%. Conversely, the share held by the central bank declined by 0.3 percentage points to 20.2%. Meanwhile, the holdings of Italian households and non-financial corporations dropped slightly by 0.1 percentage points, reaching 14.3%.

[Source \(Al-Raya Qatari Newspaper, Edited\)](#)



الدين العام في إيطاليا يصل إلى مستوى 3.0635 تريليون يورو

كشف بنك إيطاليا المركزي، عن وصول الدين العام في البلاد إلى مستوى قياسي جديد بلغ 3.0635 تريليون يورو في أبريل الماضي، بزيادة قدرها 30.1 مليار يورو مقارنة بالشهر السابق.

وبيّن البنك المركزي أنّ نسبة الدين العام في أيدي الجهات الأجنبية ارتفعت من 31.9 في المئة إلى 32.4 في المئة. وفي المقابل، انخفضت نسبة الدين العام الذي يحتفظ به البنك بمقدار 0.3 نقطة مئوية لتصل إلى 20.2 في المئة. بينما تراجعَت نسبة حيازة الأسر الإيطالية والشركات غير المالية بمقدار 0.1 نقطة مئوية إلى 14.3 في المئة.

[المصدر \(صحيفة الراية القطرية، بتصرف\)](#)

GOLD HOLDS STEADY AS INVESTORS AWAIT U.S. FEDERAL RESERVE

DECISION

Gold prices remained stable in Asian trading on Wednesday, as investors refrained from making major bets ahead of the U.S. Federal Reserve's upcoming monetary policy decision, while closely monitoring developments in the Israel-Iran conflict.

Spot gold held steady at \$3,388.04 per ounce, with U.S. gold futures little changed at \$3,406.50 per ounce.

With gold prices fluctuating amid rising geopolitical risks in the Middle East—and following weak U.S. data on retail sales, housing, and industrial production—expectations are growing that the Federal Reserve may cut interest rates later this year.

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)



الذهب يستقر مع ترقب المستثمرين قرار الفيدرالي

استقرت أسعار الذهب في التعاملات الآسيوية اليوم الأربعاء، إذ أحجم المستثمرون عن الرهانات الكبيرة قبيل صدور قرار مجلس الاحتياطي الفيدرالي بشأن السياسة النقدية، مع مراقبتهم عن كثب لتطورات الصراع الإسرائيلي الإيراني.

واستقر الذهب في المعاملات الفورية عند 3388.04 دولار للأونصة. ولم يطرأ أي تغيير يذكر على العقود الأميركية الآجلة للذهب التي سجلت 3406.50 دولار.

وبسبب تنذب سعر الذهب مع تركيز المستثمرين على تنامي المخاطر في الشرق الأوسط، وبعد التقارير الأميركية الضعيفة لمبيعات التجزئة والإسكان والإنتاج الصناعي، تتعزز الدوافع لخفض مجلس الاحتياطي الفيدرالي أسعار الفائدة في وقت لاحق من العام الجاري.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

U.S. RETAIL SALES DECLINED MORE THAN EXPECTED

Data released by the U.S. Department of Commerce showed a sharp decline in consumer spending in May, driven by lower gasoline sales and expectations of an economic slowdown.

Retail sales dropped by 0.9%, exceeding the 0.6% decline forecast by the Dow Jones index. This followed a 0.1% decrease in April, amid ongoing tensions over tariffs and geopolitical issues.

Excluding automobiles, sales fell by 0.3%, worse than the expected increase of 0.1%. However, excluding categories such as auto sales, building supplies, and gas stations, sales actually rose by 0.4%.

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)

مبيعات التجزئة الأميركية تتراجع أكثر من المتوقع

أظهرت بيانات صادرة عن وزارة التجارة الأميركية، عن تراجع إنفاق المستهلكين تراجع بشكل حاد في شهر مايو، متأثراً بانخفاض مبيعات البنزين وتوقعات بتباطؤ الاقتصاد.

وانخفضت مبيعات التجزئة بنسبة 0.9 في المئة، متجاوزةً بذلك توقعات مؤشر داو جونز البالغة 0.6 في المئة. وجاء هذا الانخفاض بعد خسارة بنسبة 0.1 في المئة في أبريل، وفي وقت ساد فيه التوتر بشأن الرسوم الجمركية والتوترات الجيوسياسية.

وباستثناء السيارات، انخفضت المبيعات بنسبة 0.3 في المئة، أسوأ من التوقعات بزيادة قدرها 0.1 في المئة. وكذلك فإنه باستثناء سلسلة من السلع مثل تجارة السيارات وموردي مواد البناء ومحطات الوقود وغيرها، ارتفعت المبيعات بنسبة 0.4 في المئة.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

